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Vážení a milí Jezeráci, příznivci obce, 
rok 2021 je minulostí a je dobré bilancovat, co se nám 
v  obci podařilo. Zkraje roku jsme zaměřili pozornost na 
Lísek, malý lesík na severním okraji katastru obce. Pro-
bírka porostu, vyčištění jezírka, dosadba lesních dřevin 
a tří vzrostlých bříz na okraji lesa, instalace přístřešku 
a ohniště pro návštěvníky. Pak u dolního hřiště s pomocí 
sportovců instalace venkovní toalety v OBI domku. Do 
obou zastávek autobusu v obci jsme k obrázkům dětí 
přidali putovní knihovny. Novým počinem, který vzešel 
ze smutné doby omezeného setkávání, byla velikonoční 
výzdoba u památníku před školou a na dalších místech 
v obci, kraslice, stužky a obrázky od dětí. Snad přinesly 
radost. 
V zimním a jarním období probíhala jako každý rok údržba 
porostů v obci, probírky keřů, kácení přestárlých a poško-
zených dřevin, výsadby nových dřevin, v zeleném pruhu 

podél cesty, v plochách veřejné zeleně, narcisy a zlatice 
okolo víly Cecilky. Upravili jsme kamennou rovnaninou 
břeh potoka za vílou. 

Obecní úřad
www.jezernice.cz
Adresa: Jezernice 206, 751 31 
Tel.: 581 771 750
Mobil – úřad: 734 763 575
Mobil – starostka: 606 721 369
podatelna@jezernice.cz

Úřední hodiny: 
PO 8:00–12:00 13:00–17:00
ST 8:00–12:00 13:00–17:00

 Foto Martin Švébiš
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V květnu instalovali naši technici bránu na vstupu do škol-
kové zahrady a symbolicky tak dokončili přestavbu zahra-
dy. Teprve v červnu jsme mohli spolu se školou uspořádat 
zahradní slavnost na počest nové zahrady, realizované 
v předchozím roce. A bylo to super. 
Práce okolo úřadu pokračovaly položením dlažby nad ho-
tovými inženýrskými sítěmi pro rodinné domy Zemánků. 
V červnu jsme začali rozdávat do domácností popelnice na 
tříděný odpad, plast a papír. Díky tomu ubylo kontejnerů 
na veřejných prostranstvích, zvýšil se podíl vytříděného 
odpadu a odměny za třídění do rozpočtu obce. Teď zbývá 
zaměřit se na individuální produkci odpadů, začít moni-
torovat svoz od jednotlivých domů a stanovit individuální 
platby podle skutečného množství vyprodukovaného od-
padu, včetně odpadu předávaného občany do sběrného 
dvoru v Lipníku. 
Zásadní investicí uplynulého roku bylo dokončení splaš-
kové kanalizace a nový vodovod za zahradami na horním 
konci. V rámci oprav komunikací po stavbě kanalizace jsme 
rekonstruovali cestu v Konečkově uličce, asfalt a obrubníky 
zásadně vylepšily technický stav cesty. 
Přes nákladné investice skončil rozpočet obce k 31. 12. 
2021 přebytkem ve výši 3,5 mil. Kč. 
Letos se zaměříme na přepojování jednotlivých domů 
na novou kanalizaci, abychom veškeré splaškové vody 
odvedli na čistírnu a žádné už netekly do potoka. Při-
pomínám, že do kanalizace lze napojit pouze splaškové 
vody bez vod dešťových, a to napřímo, bez protékání 
septikem či žumpou. Přípojky je třeba zrealizovat 
co nejdříve, nejpozději do září 2022. Přepojení nám 
oznamte, je nutné uzavřít novou smlouvu o likvidaci 
odpadních vod. POZOR: nevypouštějte obsah starých 
septiků do nové splaškové kanalizace, jinak otrávíte or-
ganismy v ČOV, vyřadíte ČOV z provozu, způsobíte obci 
škodu! 
Nový územní plán se zpozdil, protože jsme čekali na vý-
sledky Aktualizace č. 4 Zásad územního rozvoje Olomouc-
kého kraje, kde i na základě našich připomínek došlo 
k  posunu koridoru vysokorychlostní trati (VRT) dále od 
zástavby obce, blíže k viaduktům. Zástupci Správy železnic 
projednali stavbu VRT se zastupiteli naší obce na Obecním 
úřadě v Jezernici. I dále se důsledně účastníme jednání 
o  podobě VRT, vznášíme požadavky, aby dopad stavby 

a  provozu tratě na obec byl co nejmenší. Investor stále 
uvádí, že stavba začne v r. 2025. Uvidíme. 
Společenské aktivity v loňském roce byly omezené, přesto 
v červenci postavili hasiči pro děti tábor u Bečvy, v srpnu se 
uskutečnilo setkání seniorů, v říjnu jsme přivítali 8 občán-
ků. Drakiádou a Masarykovou vatrou jsme oslavili výročí 
samostatného Československa, uskutečnilo se dýňování, 
rozsvícení vánočního stromu, společné koledy s promítá-
ním přímého přenosu koncertu Čechomoru. Uskutečnil se 
adventní koncert v kostele sv. Martina, silvestrovský fot-
bálek, výšlap na Drahotuch a k Bečvě za bobry, lampiony 
štěstí, novoroční ohňostroj. Dělali jsme, co se dalo, sešli 
jsme se na akcích v menších počtech než obvykle. Ostatní 
tradiční jezerské akce byly znovu z důvodu covidu zrušeny. 
I proto jsme posílili vánoční výzdobu obce. Na sloupech 
veřejného osvětlení přibylo 16 ks LED vloček, na alejových 
stromech v centru obce svítící řetězy. Přidali jsme slavnost-
ní světla jako poděkování všem obyvatelům za trpělivost 
při náročných stavbách uplynulého roku. 
Letošní investice schválené zastupitelstvem obce: druhá 
etapa smíšené stezky pro cyklisty a chodce od obce k via-
duktům, nové veřejné osvětlení v rozvojové části obce za 
zahradami na horním konci, rekonstrukce rozvodů veřej-
ného osvětlení v celé obci, dokončení rekonstrukce veřej-
ného rozhlasu, náhrada zbývající části starého „dráťáku“ 
bezdrátovou technologií, oprava sociálních zařízení ve 
sportovním areálu, příprava dětského hřiště na Familiích.
Pro rozvoj obce v následujících letech máme připravený 
projekt cyklostezky na hranice s katastrem Slavíče (možné 
realizovat po opravě svršku železnice, v r. 2027) a tři archi-
tektonické studie: malometrážní byty u Malíčků, vestavba 
tří podkrovních bytů nad obecním úřadem, úprava veřej-
ného prostranství se zpomalením dopravy v centru obce. 
Bude záležet na novém zastupitelstvu, jak se chopí práce 
a jaké priority vezme za své. 
Už teď je třeba přemýšlet o podzimních volbách do za-
stupitelstva obce. Vyzývám dobré Jezeráky, kterým není 
lhostejný další vývoj obce, aby kandidovali a zapojili se do 
vedení obce. Je třeba navázat na vykonané a pokračovat 
v péči o tuto pěknou dědinu!

Přeji Vám hodně štěstí a laskavý pohled na svět. 
Pavla Jochcová, starostka 



3OBECNÍ ÚŘAD Jezeráček  1/2022

StAtiStikA 
Na konci roku 2021 žilo v obci 672 obyvatel.

Mateřskou školu navštěvovalo 26 dětí.
V základní škole studovalo 21 žáků.

BlAhOpřání JuBilAntům 
V letošním roce se dožívají významného životního 
jubilea tito občané:
Navrátilová Ludmila, Poppová Jiřina, Jurošková Danuše, 
Jochec Jaroslav, Vilímec Jaromír, Král Vladimír, Dvořáko-
vá Helena, Bayerová Milada, Škanderová Alena, Vožický 
Josef, Raška Pavel, Králová Marie, Osina Zdeněk, Raška 
Vladimír, Oblouková Regina, Kubáč Svatoslav, Čiperová 
Terezia, Voráčová Dana, Voráč Josef, Plívová Bedřiška, 
Králíková Dobromila, Poppová Helena, Navrátilová 
Vlasta, Jemelková Helena, Oblouk Aleš, Jochcová Pavla, 
Gazda Karel, Klimeš Václav, Žák Jaroslav, Haša Ladislav, 
Přibylová Jana, Hořínková Eliška, Janča Ladislav, Ora-
va Jiří, Nešporová Helena, Dohnalová Anna, Suchánek 

Josef, Šebesta Josef, Raška Jaromír, Vlček Dobroslav, 
Navrátil Miroslav, Vítek Roman, Libosvárová Jarmila, 
Janásková Jaroslava, Jančová Věra, Nakládalová Marie, 
Bednářová Ludmila, Foltin Patrik, Janásková Eva, Richter 
Martin, Dvořák Jiří, Nováková Františka, Rašková Vlasta. 

Obzvlášť nás těší, že se 90 a více let dožívají:
Sedláková Emilia, Přibyl Josef, Navrátilová Jiřina, Chyti-
lová Marie, Plíva Jiří, Vilímec Miroslav, Záboj Karel, Jež-
ková Marie.
 
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme, přejeme pevné 
zdraví, osobní a rodinnou pohodu.

 kOledOVání nA úřAdě

Pravidelně před odchodem na vánoční prázdniny přichází 
děti ze školky koledovat na obecní úřad. Letos u nás pod 
stromečkem našly nové boby. Podruhé nás navštěvují na 

začátku nového roku s tříkrálovým koledováním, jak dále 
píše paní učitelka Diana. Jsou to šikulky a je to vždy super. 
Děkujeme. 
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100 let
Jsem ráda, že jsme mohli v prosinci popřát všechno nejlep-
ší a hodně zdraví ke stým narozeninám naší milé nejstarší 
občance paní Marii Ježkové, obdivuhodné dámě, která do-
sud sleduje svět kolem sebe s vlastním bystrým úsudkem. 
Hodně štěstí, paní Ježková!

VánOční OSVětlení V OBci 2021 prAVidelné prOřezáVky pOrOStů V OBci
Pokračují i letos probírkou přestárlých a poškozených stro-
mů. Na uvolněných místech dosadíme opět stanovištně 
původní dřeviny.

duB zA hřištěm
Na konci října vysadili pracovníci obce nový mladý dub 
za sportovním areálem jako náhradu za dub, který na 
stejném místě zasadili žáci naší školy k 20. výročí samo-
statnosti obce a který vzápětí jakýsi bezohledný vandal 
vyvrátil a zlomil! Kronikář p. Jemelka přišel výsadbu zdo-
kumentovat a jak tak fotil, nedalo mu to, půjčil si lopatu 
a zapojil se do díla. Děkujeme a tomuto stromu přejeme 
více štěstí, než měl jeho předchůdce. 
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linkA Bezpečí
Obec Jezernice už 5 let pravidelně přispívá na linku bezpečí.

VAndAliSmuS V OBci
Bohužel i s ním se při každodenní práci potkáváme. Roz-
bité zařízení na horním hřišti, ohniště pod přístřeškem, 
poškození sítě na dolním hřišti, poškození veřejných pro-
stranství dlouhodobým a bezohledným využíváním bez 

předchozího projednání, najíždění, rozjíždění, parkování 
na rozměklém povrchu veřejné zeleně! Výsledkem jsou 
zbytečné náklady obce na odstraňování škod. Nebuďme 
lhostejní, všímejme si, kdo se chová bezohledně.
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míStní pOplAtky
SAzBy, SplAtnOSt A způSOB úhrAdy 

OdpAdy

Místní poplatek za obecní systém odpadového hospodář-
ství (popelnice) – OZV 2/2021:
•	 Poplatek	se	platí	obci,	na	jejímž	území	má	fyzická	osoba	

hlášený pobyt nebo zde vlastní stavbu sloužící k indivi-
duální rekreaci, byt či rodinný dům, ve které není hláše-
na k pobytu žádná fyzická osoba.

•	 Podnikající	fyzické	a	právnické	osoby	platí	poplatek	na	
základě smlouvy.

•	 Více	viz	OZV	2/2021,	k	nahlédnutí	na	OÚ	Jezernice	a	na	
www.jezernice.cz.

•	 poplatek je splatný jednorázově k 31. 5. kalendář-
ního roku nebo ve dvou stejných splátkách, vždy 
nejpozději do 31. 5. a 31. 7. kalendářního roku.

•	 Občané,	kteří	mají	od	obce	Jezernice	zapůjčené	popel-
nice, hradí za tuto službu roční poplatek současně s po-
platkem za komunální odpad (cena vč. DPH).

pSi
místní poplatek ze psů – OzV 6/2019

•	 Poplatek	ze	psů	platí	držitel	psa	staršího	3	měsíce.
•	 Držitel	je	fyzická	nebo	právnická	osoba,	která	má	hláše-

ný pobyt nebo sídlo na území obce Jezernice.
•	 Držitel	psa	 je	povinen	OÚ	Jezernice	ohlásit	vznik	nebo	 

 

zánik své poplatkové povinnosti do 30 dnů ode dne je-
jího vzniku.

•	 poplatek je splatný jednorázově k 31. 5. kalen-
dářního roku.

StOčné
Sazba ceny za stočného (za 1 m3) – usnesení zO 25/5/21 ze dne 13. 12. 2021

•	 Poplatek	se	stanovuje	dle	výkazu	VaK	Přerov	z	množství	
odebrané vody fakturované VaK Přerov za minulý rok, 
nebo na základě směrných čísel roční spotřeby vody dle 
platné legislativy.

•	 Cena	sazby	stočného	vč.	DPH	je	každoročně	schvalovaná	
Zastupitelstvem obce Jezernice.

•	 Poplatek	 je	 splatný	 jednorázově	 k	 31.	 5.	 kalen-
dářního roku.

rok roční poplatek pro osoby  
s trvalým pobytem v obci

roční poplatek za nemovitost, v níž 
není hlášena žádná osoba k tp

roční poplatek  
za zapůjčení popelnice

2022 700 Kč/osoba 700 Kč/nemovitost 200 Kč/nádoba

rok roční poplatek – první pes roční poplatek – druhý a každý další pes

2022 200 Kč/osoba 300 Kč/osoba

2022 100 Kč/osoba starší 65 let 200 Kč/osoba starší 65 let

za rok 2021 Stočné

Platba v roce 2022 19,56 Kč/m3

Upozorňujeme, že platbu v hotovosti nebo platební kartou 
lze z provozních důvodů provést nejdříve od 1. 3. 2022.
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způsob úhrady místních poplatků
•	 převodem na účet obce Jezernice – čSOB a. s., 

poštovní spořitelna, č. ú. 164392178/0300, 
celkovou částku za všechny osoby hlášené na 
nemovitosti k  pobytu, variabilní symbol = číslo 
popisné nemovitosti. Místní poplatky lze sčítat 
(komunální odpad + nájem popelnice + psi), aby 
byla platba kompletní. Více na www.jezernice.cz/
poplatky.

  

Pokud nebude úhrada zahrnovat plný počet osob hlá-
šených k TP na čísle popisném, bude půlena nebo zahr-
novat	 jen	určitý	typ	poplatků,	 je	nutné	 informovat	OÚ	
o identifikaci platby na e-mail: ekonomka@jezernice.cz, 
 případně telefonicky na čísle 581 771 750 (počet a jmé-
na osob, za které byla platba hrazena, případně typ 
poplatků).

•	 Platební	 kartou	 nebo	 v	 hotovosti	 na	 pokladně	
Obecního úřadu Jezernice od 1. 3. 2022.

VýBěr ze zápiSů zAStupitelStVA OBce Jezernice
23. zasedání konané dne 27. října 2021

zO schválilo:
•	 podání	žádosti	o	dotace	na	Cyklostezku	Jezernice	–	Sla-

víč, II. etapa z MAS Moravská Brána, z.s.;
•	 přijetí	 daru	 –	 bezúplatné	 nabytí	 pozemků	 nachá-

zejících se pod cyklostezkou, parc. č. 2689/9 ostatní 
plocha o  výměře 531 m2 a parc. č. 2689/10 ostatní 
plocha o výměře 143 m2, oba v katastrálním území 
a  obci Jezernice, zapsaných v katastru nemovitostí 
u Katastrálního úřadu pro Olomoucký kraj, Katastrál-
ního pracoviště Přerov, na listu vlastnictví č. 143 pro 
katastrální území Jezernice.

zO nesouhlasilo:
•	 se	záměrem	prodeje	pozemku	parc.	 č.	2566/29	v	k.	ú.	

Jezernice;
•	 aby	obec	provozovala	Poštu	Partner.	

zO souhlasilo:
•	 aby	v	případě	nezájmu	místních	subjektů	provozoval	

Poštu Partner v Jezernici strategický partner České 
pošty;

•	 s	instalací	kamer	ve	sportovním	areálu	ve	spolupráci	TJ	
SOKOL a obce.

 
zO vzalo na vědomí:
•	 kontrolu	plnění	usnesení	z	22.	zasedání	ZO;
•	 změny	 rozpočtu	 provedené	 rozpočtovým	 opatřením	

č. 9, kterým se upravuje rozpočet obce schválený na rok 
2021 za období září;

•	 informaci	 o	nárůstu	 cen	 za	 likvidaci	 odpadu	a	 o	mož-
nostech snižování množství směsného komunálního 
odpadu a pověřilo starostku k oslovení firem, které se 
zabývají motivačními programy vedoucími ke snižování 
produkce zbytkových odpadů. 

24. zasedání konané dne 22. listopadu 2021

zO schválilo:
•	 rozpočet	sociálního	fondu	obce	na	rok	2022;
•	 rozpočet	příspěvkové	organizace	na	rok	2022;	
•	 střednědobý	 výhled	 rozpočtu	 příspěvkové	 organizace	

na období 2023–2024;
•	 obecně	závaznou	vyhlášku	obce	Jezernice	č.	1/2021	o sta-

novení obecního systému odpadového hospodářství;

•	 ceny	pro	podnikající	osoby	zapojené	do	obecního	sys-
tému odpadového hospodářství ve výši 2 500 Kč za 
1 ks popelové nádoby o objemu 110–240 l a ve výši 
9 900 Kč za 1 ks popelové nádoby o objemu 1 100 l. 
Ceny jsou uvedeny vč. DPH (21 %) a budou uveřejněny 
v ceníku platném od 1. 1. 2022 na webových strán-
kách obce;
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•	 investice	na	rok	2022,	Akční	plán	2022;
•	 prodej	obecního	pozemku	parc.	 č.	2721/2	ostatní	plo-

cha, jiná plocha o celkové výměře 96 m2, v k. ú. a obci 
Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do vlastnictví paní J. N., 
bytem Jezernice;

•	 prodej	 obecního	 pozemku	 parc.	 č.	 2721/4	 ostat-
ní plocha, jiná plocha o celkové výměře 140 m2, 
v k. ú. a obci Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do SJM 
Ing. J. Z., bytem Jezernice, a Ing. S. Z., bytem Osek 
nad Bečvou;

•	 prodej	obecního	pozemku	parc.	 č.	2717/6	ostatní	plo-
cha, jiná plocha o celkové výměře 82 m2, v k. ú. a obci 
Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do vlastnictví Ing. L. P., 
bytem Ostrava – Poruba;

•	 prodej	 obecního	 pozemku	 parc.	 č.	 2717/7	 ostatní	
plocha, jiná plocha o celkové výměře 115 m2, v k. ú. 
a obci Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do SJM L. B., 
bytem Jezernice 219, 751 31, a J. B., bytem Lipník 
nad Bečvou;

•	 prodej	obecního	pozemku	parc.	 č.	2717/8	ostatní	plo-
cha, jiná plocha o celkové výměře 54 m2, v k. ú. a obci 
Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do SJM J. Š. a M. Š., oba 
bytem Jezernice;

•	 prodej	obecního	pozemku	parc.	 č.	2717/9	ostatní	plo-
cha, jiná plocha o celkové výměře 18 m2, v k. ú. a obci 
Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do vlastnictví pana D. V., 
bytem Jezernice;

•	 prodej	obecního	pozemku	parc.	č.	2717/10	ostatní	plo-
cha, jiná plocha o celkové výměře 89 m2, v k. ú. a obci 
Jezernice, za cenu 100 Kč/m2, do vlastnictví pana R. Š., 
bytem Lipník nad Bečvou.

zO neschválilo:
•	 záměr	 pronájmu	 části	 obecního	 pozemku	 parc.	

č. 2566/29 v k. ú. Jezernice.

zO revokovalo:
•	 usnesení	 ZO	 13/16-1/20	 ve	 znění:	 Zastupitelstvo	

obce Jezernice po projednání schvaluje prodej části 
obecního pozemku parc. č. 2717/2 ostatní plocha, 
jiná plocha, o  výměře cca 80 m2 (přesná výměra 
bude stanovena GP) a části obecního pozemku  
 

parc. č. 2725/30 ostatní plocha, ostatní komunika-
ce o  výměře cca 18 m2 (přesná výměra bude sta-
novena GP), oba v k. ú. a obci Jezernice, za cenu 
300 Kč/m2, do vlastnictví paní Ing. L. P., bytem Os-
trava – Poruba. ZO ukládá starostce obce podepsat 
kupní smlouvu.

 Znění usnesení ZO 13/16-1/20 po revokaci: Zastupitel-
stvo obce Jezernice po projednání schvaluje prodej části 
obecního pozemku parc. č. 2725/30 ostatní plocha, 
ostatní komunikace o výměře cca 18 m2 (přesná výmě-
ra bude stanovena GP), v k. ú. a obci Jezernice, za cenu 
300 Kč/m2, do vlastnictví paní Ing. L. P., bytem Ostra-
va – Poruba. ZO ukládá starostce obce podepsat kupní 
smlouvu.

zO částečně revokovalo:
•	 usnesení	 ZO	 15/7/20.	 Nové	 znění	 usnesení:	 Zastu-

pitelstvo obce Jezernice po projednání schvaluje 
záměr prodeje pozemků mlýnského náhonu a po-
zemků nacházejících se v zahradách soukromých 
vlastníků v části Familie za cenu 100 Kč/m2 za těchto 
podmínek: 

•	 žádost	o	odkup	pozemků	bude	podaná	do	31.	12.	2020	
a současně 

•	 kupní	 smlouva	bude	žadatelem	podepsaná	do	31.	12.	
2022 a současně

•	 v	části	Familie	bude	kupujícím	akceptováno	bezúplatné	
věcné břemeno na vedení a provozování obecní kanali-
zace;

•	 v	úseku	mlýnského	náhonu,	který	slouží	k	odvedení	po-
vrchových vod z pozemků nad zahradami, bude kupují-
cími akceptováno bezúplatné věcné břemeno zajištění 
stanoveného průtočného profilu koryta (týká s č. p. 149, 
10, 11, 96, 167);

•	 v	 částech	 mlýnského	 náhonu	 s	 neprodanými	 částmi	
bude kupujícími akceptováno bezúplatné věcné břeme-
no přístupu obce na část náhonu, který zůstal v majetku 
obce, nebo bude vloženo věcné břemeno přístupu přes 
pozemek toho, kdo má náhon v zahradě a odmítl ho 
koupit. 
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zO zrušilo:
•	 usnesení	 ZO	 13/17/20	 ve	 znění:	 „Zastupitelstvo	

obce Jezernice po projednání schvaluje prodej části 
obecního pozemku parc. č. 2717/2 ostatní plocha, 
jiná plocha, o  výměře cca 98 m2 (přesná výměra 
bude stanovena GP), v k. ú. a obci Jezernice, za 
cenu 300 Kč/m2, do podílové spoluvlastnictví paní 
J. B., Lipník nad Bečvou a  pana L. B., bytem Je-
zernice. ZO ukládá starostce obce podepsat kupní 
smlouvu.“

•	 usnesení	 ZO	 13/18/20	 ve	 znění:	 „Zastupitelstvo	
obce Jezernice po projednání schvaluje prodej části 
obecního pozemku parc. č. 2717/2 ostatní plocha, 
jiná plocha, o  výměře cca 50 m2 (přesná výměra 

bude stanovena GP), v k. ú. a obci Jezernice, za 
cenu 300 Kč/m2, do SJM J. Š. a M. Š., bytem Je-
zernice. ZO ukládá starostce obce podepsat kupní 
smlouvu.“

zO vzalo na vědomí:
•	 kontrolu	plnění	usnesení	z	23.	zasedání	ZO;
•	 změny	 rozpočtu	 provedené	 rozpočtovým	 opatřením	

č.  10, kterým se upravuje rozpočet obce schválený na 
rok 2021 za období říjen;

•	 stížnost	 –	 bránění	 při	 vjezdu	 na	 obecní	 pozemek	
a  pověřilo starostku informovat zúčastněné strany 
o  zásadách užívání veřejně přístupných obecních 
pozemků.

25. zasedání konané dne 13. prosince 2021

zO schválilo:
•	 cenu	 stočného	 za	 rok	 2021	 ve	 výši	 19,56	 Kč	 vč.	 DPH	

(10%) za 1 m3;
•	 obecně	 závaznou	 vyhlášku	 obce	 Jezernice	 č.	 2/2021	

o místním poplatku za obecní systém odpadového hos-
podářství;

•	 rozpočet	obce	Jezernice	na	rok	2022;
•	 střednědobý	výhled	rozpočtu	obce	Jezernice	na	období	

2023–2024;
•	 čerpání	rezervního	fondu	příspěvkové	organizace;
•	 smlouvu	 o	 bezúplatném	 převodu	 vlastnického	 práva	

k  nemovité věci č. UZSVM/OPR/6154/2021-OPRM – 
pozemková parc. č. 2677/24 ost. plocha, silnice, k. ú. 
Jezernice;

•	 Dodatek	 č.	 1	 k	 Nájemní	 smlouvě	 a	 smlouvě	 o	 smlou-
vě budoucí o zřízení služebnosti, evidované pod čís-
lem 10b-460-17 ze dne 7. 12. 2017, k pozemku parc. 
č. 2692/1 v k. ú. Jezernice, se Správou silnic Olomoucké-
ho kraje, p.o., pro stavbu „Rozšíření splaškové kanaliza-
ce Jezernice“;

•	 prodloužení	splatnosti	pohledávky	pokuty	u	společnosti	
STAVO – Karel Černoch s.r.o., IČ: 27770907, Malá strana 
31, Suchdol nad Odrou, do 1. 10. 2024; 

•	 záměr	 instalovat	 Z-BOX	 u	 budovy	 České	 pošty	 na	 po-
zemku parc. č. 2724/1 v k. ú. Jezernice;

•	 odkup	 nové	 splaškové	 kanalizace	 vč.	 příslušenství,	
uložené na pozemku parc. č. 3479 ve vlastnictví 
Obce Jezernice, za cenu 130 668 Kč bez DPH, tj. 
158 108 vč. DPH, od vlastníka Ing. J. Z., Jezernice …, 
 751 31.

zO vzalo na vědomí:
•	 kontrolu	plnění	usnesení	z	24.	zasedání	ZO;
•	 změny	 rozpočtu	 provedené	 rozpočtovým	 opatřením	

č.  11, kterým se upravuje rozpočet obce schválený na 
rok 2021 za období listopad;

•	 informace	 z	 činnosti	 finančního	 a	 kontrolního	 výboru	
v roce 2021;

•	 termíny	konání	zasedání	zastupitelstva	v	roce	2022;
•	 informace	k	průběhu	 inventarizace	majetku	a	závazků	

obce za rok 2021;
•	 informace	o	Konferenci	o	budoucnosti	Evropy;
•	 informace	o	Komplexních	pozemkových	úpravách	v	k. ú.	

Týn n. B. a v k. ú. Jezernice, v části nacházející se na le-
vém břehu Bečvy. 
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pOdzimní kulturní Akce Ve škOlce
princ Bajaja

Ve čtvrtek 7. 10. 2021 bylo pro děti v MŠ Jezernice připra-
veno překvapení. Přijel pan Taraba se svým divadýlkem 
„jednoho herce“ a potěšil svým netradičním zpracováním 
pohádky o Bajajovi. Pohádkový příběh vyprávěl prostřed-
nictvím marionet i obyčejných předmětů. Například: židle 
proměněná v koně, vodovodní kohoutek v lesní studánku 
atd. Do pohádkového děje byly panem Tarabou, jeho kyta-
rou a písničkami vtaženy a zapojeny všechny děti, které si 
pohádku náležitě užily. Navíc se seznámily i s některými 
důležitými morálními zásadami. Představení bylo úžas-
né – pobavilo děti i učitelky. Také pan Taraba byl se spon-
tánností našich dětí spokojen.

Diana Schröderová

Oslavy lesa na Floře

V pátek 15. října 2021 nás s dětmi z MŠ a žáky ZŠ dovezl 
autobus do Olomouce, kde jsme se zúčastnili Oslav lesa 
na Floře. Pořadatelé si pro děti a žáky připravili pestrý 
program. Formou stanovišť děti plnily zadané úkoly, 
za jejich splnění sbíraly razítka a za ty pak při odchodu 
dostaly odměny. Dozvěděli jsme se také spoustu nových 
a zajímavých informací o přírodě, zvláště pak o lese.
Děti si např. zkusily zasadit jehličnatý strom ze sazeničky 
a zjistily, že trvá rok, než vyroste ze semínka. Dále se podle 

stop vydaly hledat schovaná lesní zvířata, vyslechly si legen-
du o svatém Hubertovi, který je považován za patrona mys-
livců, měly možnost si prohlédnout i „osahat“ lebky a kožeši-
ny zvířat žijících v lese, poznávaly listnaté i jehličnaté stromy.
V 11 hodin jsme opět nastoupili do autobusu. Do školky 
jsme dorazili akorát včas na oběd, na kterém jsme si po 
všech zážitcích všichni pochutnali.
Počasí nám vyšlo skvěle, nakonec vykouklo i sluníčko.

Irena Nezhybová

hudební vystoupení

V úterý 19. října 2021 se v mateřské škole konal 
hudební program pana Kubáta – učitele z Opavské 
církevní konzervatoře. Tentokrát o J. S. Bachovi s té-
matem „Královská hostina“. Do školky přišli i žáci ze 
základní školy a společně jsme si vyslechli několik 

kratších klavírních skladeb. Pan Kubát měl vystou-
pení připravené hezky a jednoduše. Zaujal, pobavil 
a  do děje vtáhl jak nejmladší, tak i nejstarší diváky 
a posluchače.

Lenka Hradilová

divadlo Ostrava – mumínci a čarodějův klobouk

Dne 6. 1. 2022 jsme se žáky ZŠ a s dětmi MŠ vyrazili 
autobusem do loutkového divadla v Ostravě. Slavné 
fantastické postavičky skřítků mumínků a jejich přá-
tel, známé z knížek i animovaných seriálů, se s celým 
muminím údolím přenesly na jeviště divadla. Kouzelný 

klobouk, který mumínci našli při jedné ze svých výprav 
za dobrodružstvím, způsobí mnoho zmatků i zábavy. 
Ať se tam dělo, co dělo, na nudu nikomu čas nezbýval. 
A to byla přece velká výhoda. Není nad to, probudit se 
po dlouhém zimním spánku do prvního jarního rána… 
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VánOce Ve škOlce

Advent je dobou očekávání a příprav. Ani letos nechyběl 
ve školce adventní čas. S blížícími se Vánocemi jsme po-
stupně zapalovali svíčky na našem adventním věnci. Také 
nám nechyběl ani adventní kalendář, ve kterém každé dítě 
našlo překvapení. Aby dětem dny rychleji ubíhaly, pustili 
jsme se do práce.
Letos nás Mikuláš s čertem a andílkem navštívili v pondělí 
13. 12. 2021 ve školce. Aby viděli, jaké máme ve školce 
šikovné a hodné děti, nacvičili jsme pro ně pásmo písni-
ček, básniček a tanečků. Za odměnu dostaly děti sladkou 
odměnu.
Poté jsme se začali věnovat vánočním svátkům. Povídali 
jsme si o vánočních tradicích, o jmelí, které prý zavěšené 
přináší do domu štěstí a lásku. Říká se, že moc jmelí je 
umocněna, pokud je darované. Štěstí zajišťuje množství 
bobulek – čím je jich více, tím více štěstí má obdarovaný 

v příštím roce. Naučili jsme se nové věci o adventu, zpíva-
li různé koledy, zdobili jsme stromeček, vyráběli ozdoby, 
vánoční přání a dárečky pro rodiče. Povedly se nám upéct 
a nazdobit voňavé perníčky. Nechyběla nám ani vánoční 
hostina s výborným cukrovím od maminek dětí. 
A samozřejmě se děti dočkaly i Ježíška, který nám přinesl 
spoustu	krásných	dárečků.	Děkujeme	OÚ	a	KRPŠ	za	dárky	
pro děti.

Všichni tvorečkové běhají v tajícím sněhu, hledají své 
věci, chvilku se zastaví na kus řeči, ale pak spěchají, aby 
stihli jarní úklid. A ještě, než maminka připraví snídani, 
vydají se Mumínek, Šňupálek a Čenich na výlet na ko-
pec nad údolím. Na samém vršku najdou černý cylindr, 
do kterého když se něco vloží, tak z  něho vyjde něco 
jiného. Čí asi bude? Nicnetušící kamarádi kouzelný klo-
bouk klidně přinesou domů. Pohádka skončila šťastným  
koncem. 
Těšíme se na další představení.

Diana Schröderová
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Výlet dO pApírny Ve Velkých lOSinách
Páťáci z naší školy a z dalších dvou škol (Týn a Proseni-
ce) se vypravili na technický výlet do Velkých Losin. Celý 
výlet zajišťovala Místní akční skupina Moravská brána 
v rámci podpory technického vzdělávání. Žáci si prohléd-
li muzeum papíru a celý funkční provoz výroby ručního 

papíru.	Nejlepší	část	exkurze	však	byla	dílnička,	ve	které	
si sami svůj vlastní papír vyrobili. A k němu navíc ještě 
několik výrobků z kvalitního ručního papíru zdejší ma-
nufaktury.

Ing. Jaroslav Mihal

I tento rok nám trochu nasněžilo a to nás potěšilo. Děti 
bobovaly, hrály si se sněhem a společnými silami jsme po-
stavili několik sněhuláků.
I tento rok dne 21. 12. jsme byli navštívit pana faráře v kos-
tele, kde nám pověděl „Vánoční příběh“. Všichni jsme si to 
moc užili a těšíme se opět v příštím roce.
V novém roce na Tři krále si děti oblékly pláště, nasadily 
koruny	 a	 šly	 koledovat	 na	 OÚ.	 Všichni	 jsme	 si	 zazpívali	
písničku „My tři králové“. Děti nakonec dostaly od paní 
starostky sladkost.
Ani letos jsme nezapomněli na ptáčky, kterým děti vyrobily 
„šiškové zobání“, které jsme na zahradě pověsili na stromy. 

Diana Schröderová
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dýňOVání
Dýňování je tradiční podzimní akcí, kterou organizuje škola 
spolu s klubem rodičů. V kulturním domě znovu proběhlo 
dlabání dýní, kterým děti i dospělí vykrájeli úžasné obliče-
je a ornamenty. Během dýňování proběhlo také krátké, ale 
milé představení dětí z mateřské školy a ze školní družiny. 
Samozřejmě vše v patřičně strašidelných kostýmech. Dů-
ležitou součástí dýňování je také kulinářská soutěž o nej-
lepší pochoutky z dýní nebo podzimní sklizně. Porota měla 
co dělat, aby vybrala ten nejzajímavější pokrm, protože 
všechno bylo skvělé. Po rozsvícení výstavky dýní před kul-
turním domem prošel celou Jezernicí lampiónový průvod.
Po ukončení programu v kulturním domě se už všichni tete-
lili nedočkavostí nebo možná strachem, protože děti čekala 
tmavá stezka odvahy, kterou pro ně připravili rodiče a starší 
děti. Nakonec stezku zvládli všichni. Jak večer pokročil, sešli 
se školáci ve škole, kde mohli strávit celou noc. Spaní ve ško-
le je vždy populární. Samozřejmě není tak pohodlné jako 
doma v posteli, ale spaní ve spacáku má svoje kouzlo, navíc 
když máte kolem sebe spoustu kamarádů, můžete se dívat 
na film a celý večer také trochu mlsat. Ráno nám pak ma-

minky připravily velkou, vydatnou a pestrou snídani. Moc 
rodičům děkujeme za velkou spolupráci!
 Ing. Jaroslav Mihal

fota: Kateřina Hejtmanová
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OdznAk SVAtéhO mArtinA
Ve středu 10. 11., den před svatým Martinem, proběhl ve 
škole projektový den zaměřený na schopnost spolupráce, 
empatie, porozumění, ale také opakování znalostí. Žáci 
byli na celý den rozděleni do malých čtyřčlenných skupin, 
navíc napříč různými ročníky. Čtveřice pak společně plnily 
různé logické úlohy nebo soutěžily ve vědomostních a do-
vednostních kvízech. Vyvrcholením dne pak byla závěreč-

ná pátrací hra, ve které v areálu celé školy skupiny hledaly 
a luštily nápovědy a indicie k hlavní tajence. Pátračka byla 
zaměřená na osobu sv. Martina a s ním spojené pověsti 
a pranostiky. Uspěli všichni! Přesto někdo musel být nej-
lepší, a tak odznak sv. Martina získala skupinka ve složení 
Martin, Viktorka, Karolínka a Marek.

Ing. Jaroslav Mihal

OSlAVy leSA V OlOmOuci

Tradičně se účastníme podzimní akce s názvem „Oslavy 
lesa“ v Olomouci na výstavišti Flora. Jde o akci zaměře-
nou na hospodaření v lese a na ochranu přírody, kterou 
spolupořádá mnoho lesních podniků, odborných škol 
a organizací ochrany přírody. Letos bylo pro žáky k dis-
pozici více než 20 stanovišť, na kterých si děti mohly 
vyzkoušet poznávání stop lesní zvěře, osahat parohy či 

kožešiny, zahrát si na dřevorubce, zasadit si své strom-
ky, prověřit své znalosti lesní zvěře a ptáků, dozvědět 
se o potravních řetězcích v lese, ale také o těžbě dřeva 
a mnoho dalšího. Akce je to vždycky moc zdařilá a dě-
tem se moc líbila.

Ing. Jaroslav Mihal
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mOBilní plAnetárium Ve škOle
Do školy znovu zavítalo mobilní planetárium s programy 
pro předškolní děti a děti školního věku. Tato návštěva je 
žáky vždy velmi vítaná. Vždyť je přeci báječné pohodlně 
se položit na záda a sledovat vesmírnou show nad sebou. 
V tělocvičně vyrostl veliký nafukovací stan, na jehož kupoli 
se speciálním projektorem promítají filmy. Náš průvodce 
vesmírem měl připravené filmy pro předškolní děti, naše 
mladší školáky a trochu náročnější film pro páťáky. Promí-
tání bylo navíc doplněno vesmírnými skládačkami, hádan-
kami a pohybovými hrami. 

Ing. Jaroslav Mihal

kArAntény, On-line A hyBridní VýukA

Organizační komplikace spojené s izolacemi a karanté-
nami kvůli nemoci covid-19 se bohužel na přelomu roků 
2021 a 2022 nevyhnuly ani naší školce a základní škole. 
Od listopadu jsme trvale měli podstav zaměstnanců 
(chvílemi více než 50 %) a byly i týdny, kdy na celou školu 
a školku zbyli jen 2 přítomní zaměstnanci. Bohužel jsme 
měli také záchyty pozitivních dětí v základní škole, tra-
sování a následné karantény znemožnily docházku také 
do mateřské školy. Chtěl bych moc poděkovat rodičům za 
trpělivost a chápání situace. Stejně tak bych rád poděko-
val zaměstnancům za mimořádné směny a zastupování 
nepřítomných kolegyň.
Už před dvěma lety na jaře 2020 jsme byli jako škola 
mezi prvními, kdo okamžitě nasadil on-line výuku. 

V dalších obdobích při lockdownech ve školním roce 
2020/2021 už jsme to brali jako zvládnutou metodu vý-
uky. Ani tentokrát jsme neváhali a v těch dnech, kdy se 
všichni ocitli doma, jsme hned učili přes videoaplikace. 
Děti už to znaly a všechny se v pohodě připojovaly a vý-
uky účastnily. Novinka přišla až ve chvíli, kdy část dětí 
byla doma v karanténě a část dětí ve škole. Vyzkoušeli 
jsme si tedy přenosy přímo z třídy do domácností. A po-
vedlo se! Takže pan učitel mluvil se žáky ve třídě, ale do 
toho občas vyvolal i někoho doma. Žáci dobře reagovali 
a byla u toho i švanda. Znovu děkuji rodičům za velkou 
pružnost.

Ing. Jaroslav Mihal
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nABitý pOdzim Ve škOlní družině

Jako nová paní vychovatelka ve školní družině jsem měla pro 
děti připraveno spoustu aktivit, jak výtvarných, tak i zájmo-
vých. V září jsme se spolu seznámili, vytvořili si naše společná 
pravidla. Dozvěděla jsem se, jak děti strávily celé letní prázd-
niny a také jsme si řekli něco o sobě. Dětem jsem nastínila, 
jak budeme společně fungovat v naší družině. Často jsme 
navštěvovali školní zahradu a procházeli jsme se v okolí školy. 
V říjnu jsme pěstovali vztah k přírodě. Opět jsme trávili hodně 
času venku, okopávali záhonky a sázeli česnek, cibuli a okras-
né cibuloviny na školní zahradě, malovali přírodninami. Velký 
úspěch u  dětí sklidilo opékání brambor na školní zahradě 
a Dýňování v kulturním domě, kde jsme měli i hudebně-ta-
neční vystoupení. Následovala Drakiáda, která se nám taktéž 
vyvedla. V listopadu jsme uctili památku zesnulých vycház-
kou k místnímu hřbitovu. Z ruliček jsme vyráběli krmítka 
pro ptáky, která jsme pověsili na jabloň na školní zahradě. 
Potom k  nám zavítal sv. Martin, pro kterého jsme vyráběli 

koně a pekli svatomartinské rohlíčky, které si dělaly děti úplně 
samy, a to včetně výroby těsta, jeho plnění a pečení. V rychlos-
ti se nám přiblížil Mikuláš, pro kterého jsme trénovali písničku 
a básničky, které jsme recitovali a zpívali pouze na naší malé 
školní besídce. Vyráběli jsme čerty, Mikuláše i anděly. Vzápětí 
se nám objevil advent. Pekli jsme perníčky, povídali jsme si 
o  vánočních zvycích, vyráběli jsme si adventní věnce a  přá-
níčka. Děti nabarvily spoustu sádrových odlitků jako dárky 
pro kamarádky, rodiče či prarodiče. A když nám napadl i ně-
jaký sníh, hned jsme toho využili a šli jsme stavět sněhuláky 
a koulovat se. Vše se shledalo s úspěchem. Velice mě potěšilo, 
s jakým nadšením se děti do nabízených aktivit zapojily.

Bc. Veronika Petrovská
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OrnitOlOGickO-chOVAtelSká BeSedA Ve škOle
V pondělí 7. 2. 2022 proběhla ve škole ornitologická beseda 
s panem Vachutkou. Děti získaly spoustu nových poznatků 
o	exotických	ptácích,	 se	 kterými	 se	 v	našich	podmínkách	
ve volné přírodě nemůžeme setkat. Pan chovatel některé 
druhy těchto ptáků do školy přivezl, a tak jsme mohli na 

vlastní oči pozorovat jejich zajímavé a  odlišné zbarvení, 
velikost a vlastnosti. Dozvěděli jsme se, že jednotlivé dru-
hy ptáků se liší také svou schopností létat nebo i povahou. 
Zjistili jsme, že některé druhy jsou velmi učenlivé a dokáží 
si osvojit různé kousky. Například začít zpívat na povel, otá-

VánOční den
Na tento den se žáci nejen těšili, ale také pečlivě připra-
vovali. Nejprve jsme společně vyrazili s dobrotami pro 
zvířátka do lesa. Žáci tu vytvořili krásné vánoční stromky 
pro zvířata. Po návratu do školy následovalo dlouho oče-
kávané vzájemné obdarování dárečky, na nichž jsme byli 
předem dohodnuti, a ochutnávka výborného cukroví. Pak 
jsme si zahráli prima hru s hracími kostkami, v níž byl dě-
tem náhodně určen spolužák, který obdržel jejich předem 
přichystaný dárek. Tato hra byla velmi napínavá a moc nás 

bavila, protože až do úplného konce nebylo jasné, jaký dá-
rek nám los určí. Na závěr tohoto školního dne jsme se ode-
brali k vánočnímu stromečku, kde na nás čekalo další milé 
překvapení – nové školní pomůcky a hry do školní družiny. 
Vánoční atmosféru ukončil výtečný slavnostní oběd. Cílem 
těchto aktivit je podporovat přirozenou dětskou radost 
a zvědavost, prožívání svátečních chvil a rozvíjet u dětí po-
třebu vědomě dělat radost druhým. 

Mgr. Dana Sládečková
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28. říJen – den Vzniku čeSkOSlOVenSkA
Den vzniku samostatného Československa je státním svát-
kem České republiky. I my ve škole jsme si připomněli den, 
kdy v samotném „srdci Evropy“ na konci 1.  světové války 
dne 28. října, po rozpadu Rakousko-Uherska, vznikl nový 
samostatný stát s názvem Československo. Nezapomněli 
jsme na hlavní osobnosti, kterým se podařilo v Paříži za-
ložit	první	exilovou	vládu	–	na	Tomáše	Garrigua	Masaryka,	
Milana Rastislava Štefánika a Edvarda Beneše.
Připomněli jsme si státní symboly České republiky, vysvět-
lili si jejich význam, poslechli českou hymnu Kde domov 
můj a porovnávali ji s hymnami jiných států.
K příležitosti tohoto svátku jsme položili věnce na pomník 
Svobody s bystou našeho prvního československého pre-
zidenta Tomáše Garrigua Masaryka, přiblížili si jeho život 
a dobu, ve které Tomáš Garrigue Masaryk žil a ve které se 
zrodila Československá republika.

Mgr. Dora Droščáková

čet se na povel, poprosit o pamlsek. Papoušek senegalský, 
kterého nám pan Vachutka přivezl ukázat, uměl dokonce 
napodobovat zvuky mobilního telefonu či budíku nebo si 
otevřít karabinku od dvířek klece a zamávat.
Všem dětem, které chov ptáků zajímá a láká, dal pan 
chovatel spoustu rad, jak začít, které druhy ptáků jsou na 
péči nenáročné a které naopak pro chovatele-začátečníky 
vhodné nejsou a co všechno taková péče o ptáky obnáší.
 

V závěru přednášky se děti také dozvěděly zajímavosti 
o  ohrožených druzích ptáků na naší planetě. Jak velmi 
náročná je jejich záchrana, co vše může být hrozbou pro 
některé druhy a co dělat pro jejich ochranu.
Děti měly také možnost pohladit si hrdličky, které se nám 
za odměnu proletěly po třídě. Celá přednáška byla poutavá 
a velmi děti bavila.

Mgr. Dora Droščáková
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zVOny chrámu SVAtéhO mArtinA V Jezernici
Víte, že…
kostelní zvonový fond čítá 5 zvonů?
první zmínka o zvonech je ve farní kronice z roku 1915?
O odpovědi na tyto a další otázky jsem požádal Ladika 
Hašu (inspektora Columba).

Před první světovou válkou měl jezernický kostel čtyři 
zvony, které měly poměrně značnou historickou hodnotu. 
Na malé věžičce byl menší zvonek pro vyzvánění při po-
zdvihování. Na velké věži byly celkem tři zvony: Sv. Martin, 
Sv. Barbora a Sv. Maria.
Sv. Martin – pocházel z roku 1717, Sv. Maria – je nejstarší 
jezernický zvon zhotovený v roce 1601, Sv. Barbora – zvon 
sloužil jako umíráček a pochází z roku 1898, Sv. Jan Nepo-
mucký – malý zvon na věžičce.
Počátkem 1. světové války byly státem za účelem získání 
kovů pro zbrojní průmysl rekvírovány zvony v kostelích. 
Tento osud stihl také zvony v jezernickém kostele.
20. 10. 1916 byly nejprve odebrány zvony umíráček 
a sanktusník. O rok později, 12. 10. 1917, pak byl odebrán 
zvon Sv. Martin. Zůstal jen jeden zvon – P. Maria z roku 
1601, který byl zařazen z důvodů historických a památko-
vých do skupiny „D“.
Po válce – v roce 1922 byl pořízen první nový zvon. Šlo 
o malý zvon na malou vížku, na kterou byl zavěšen 4. 12. 
1922. Přivezen byl z Drahotuš panem Josefem Remešem 
(č. 120). 
O pět let později, 29. 5. 1927, byly pořízeny 3 nové zvony.
1. zvon Sv. Martin – byl pořízen ze sbírek farníků.
2. zvon Sv. Stanislav – zvon daroval kostelu P. Stanislav 
Suchánek, rodák z Jezernice č. 14.
3. zvon Sv. Barborka, jako umíráček, zvon pořídily organi-
zace Omladina a Orel. 
Na věži byl ještě zvon Sv. Maria. Celkem bylo v roce 1927 na 
obou kostelních věžích 5 zvonů.
Válečný potenciál 2. světové války vyžadoval neustále su-
roviny, a když jich nebylo, braly se, kde byly. A tak došlo 
i na zvony.
V roce 1942 provedla protektorátní správa nové zabavení 
zvonů z jezernického kostela. Byly zabaveny 4 zvony a na 
věži zůstal jen zvon Sv. Maria z roku 1601, který byl pone-
chán jako historická památka. Zvony byly odvezeny 7. 4. 
1942. 

Hned po odebrání zvonů byla do sanktusníkové věže dána 
náhrada, a to železná armatura – zvonilo se s ní na pozdvi-
hování, požehnání a svolávání ve všední dny a také jako 
umíráček. Železnou armaturu zhotovil kovář p. Josef Vítek 
ml. č. 53, který ji společně s p. Františkem Marklem č. 144 
do sanktusníkové věže zavěsil.
Po květnu 1945 nabídli občané Familií, že pro kostel 
v  Jezernici zapůjčí svůj zvonek z kapličky. Zvonek při-
vezli z Familií ministranti na vozíku. Je zasvěcen P. Marii 
a sv. Barboře (nápis na zvonu v českém překladu – Ke cti 
blahoslavené Panny Marie a svaté Barbory ulil W. Straub 
v Olomouci 1779).
V roce 1976 se velký zvon P. Marie předělal na elektrický 
pohon. Do té doby se zvonilo ručně.
V roce 1983 daroval kostelu p. Josef Volent (Bařina) 
č.  182 zvon, kterému byl také patronem. 14. 10. 1983 
jej posvětil místní duchovní P. Oldřich Prachař se dvěma 
kněžími z Lipníka n. B., P. Janem Szcurkem a P. Rudolfem 
Chudárkem.
6. října 1984 se měl světit druhý zvon, Sv. Cyril a Metoděj, 
opět darovaný p. Volentem. Několik hodin před slavností 
ONV v Přerově svěcení zvonu zakázal. Otec biskup, jakmile 
se zprávu dozvěděl, odjel z Jezernice a konala se pouze bo-
hoslužba. ONV povolil svěcení zvonu v prosinci, a to 8. 12. 
1984 s otcem biskupem Josefem Vranou.
Tyto nové zvony byly hned po instalaci dány na elektrický 
pohon.
17. listopadu 1996 byl při slavnostní bohoslužbě vy-
svěcen v kostele sv. Františka Serafinského v Lipníku 
n. B. nový zvon Sv. František Serafinský. Odlit byl v dílně 
Marcely Dytrychové v Brodku u Přerova. V téže dílně byl 
odlit ještě další zvon pro tento kostel, Sv. Josef. Dárcem 
obou zvonů je pan Josef Bařina (jeho původní příjmení) 
z Jezernice č. 182.
Dnešní kostelní zvonový fond čítá 5 zvonů. Ve velké věži: 
P. Marie (1601), Neposkvrněná P. Maria (1983), Sv. Cyril 
a Metoděj (1984), P. Marie a Barborka (1779). Na sanktus-
níkové věži se nenachází žádný zvon. Ve farní budově se 
však nachází mosazný zvonek, který pravděpodobně slou-
žil jako „sanktusovník“ na malé věži. Není na něm žádný 
nápis a o jeho původu se neví.

Ladislav Haša, ml.
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záBOr zVOnů 1942

SOučASný zVOnOVý FOnd

Dělníci fy. Holešovský odnáší zvon

Zvony Sv. Barbora (vlevo) Sv. Jan Nepomucký (vpravo)

Svatý Cyril a Metoděj – přední a zadní strana

Zvon P. Maria – plastika kříže, plastika P. Marie, plastika hlavy P. Maria a Sv. Barbora (umíráček)

Sv. Barbora (umíráček)   Sv. Jan Nepomucký Sv. Stanislav

(zleva) Sv. Stanislav, Sv. Jan Nepomucký, Sv. Martin

Neposkvrněná Panna Maria – přední a zadní strana
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Mosazný zvonek  
(pravděpodobně sanktusník)

P. Maria  
a Sv. Barbora (zleva) P. Maria, Neposkvrněná Panna Maria, Cyril a Metoděj

hOdy A VýStAVA V Jezernici 2021

V neděli 14. 11. 2021 proběhly v obci tradiční hody.
Po svátečním obědě mohli místní pozvat své návštěvy na 
výstavy, které byly připraveny v muzeu obce a v Domě kul-
tury a sportu.
V muzeu obce přivítala návštěvníky v prostorách schodiš-
tě instalovaná malá galerie sakrálních obrazů a křížů. Ale 
pozornost	 si	 zasloužila	 především	 expozice	 amatérského	
hledače kovů z okolí Jezernice. Vystaveny byly nalezené 
kovové přezky, torzo železné ostruhy, nábojnice, dělová 
koule o průměru 10 cm, zátěže na rybářské sítě, kulky do 
ručních zbraní, plechové plomby sloužící k zaplombování 
nákladních železničních vozů a mnoho dalších námi nei-
dentifikovatelných artefaktů.
Výstava budila pozornost nejen dospělých, ale především 
dětí. Na prostranství před DKS bylo živo.
 

Pestrá nabídka atrakcí pro děti (autodráha, řetízkový kolo-
toč, skákací hrad), stánky s hračkami a sladkostmi – to vše 
vykouzlilo úsměvy a radost na tvářích dětí.
Děti si užívaly.
Automobily a motocykly změnily svět. Když se objevily na 
našich silnicích vedle povozů, všichni koukali s obdivem 
i respektem. Fascinace dvoustopými i čtyřstopými stroji 
z počátku motorismu, které voní benzínem a olejem, nás 
neopouští dodnes.
Pokochat se pohledem na jednostopá vozidla se můžeme 
například na hradě Kámen na Vysočině. Ale nemuseli jsme 
jezdit na Vysočinu, abychom zhlédli tyto skvosty.
V sále DKS byla v neděli 14. 11. 2021 (hodová neděle) 
připravena výstava více jak dvou desítek sbírkových 
motocyklů. Amatérští sběratelé z Jezernice a okolí zde 
vystavovali své skvosty a ukázali, jak lze ze starých mo-
tocyklů udělat takové, které jakoby právě sjely z mon-
tážních pásů výrobních linek. Značnou část vystavených 
strojů tvořily motocykly značky JAWA, několik strojů bylo 
značky ČZ.
Rok výroby – nejstarší byl z roku 1938, dále to byly moto-
cykly vyrobené v roce 1947, 1949, 1957, 1958, 1961 atd.
O jaké motocykly se jednalo? Například motocykl ČZ 350, 
typ 472, rok výroby 1958, nebo JAWA 350, typ 354, rok vý-
roby 1957 a řada dalších. 
Všechny vystavené motocykly měly TK a SPZ a byly schop-
ny jízdy po komunikacích.
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den Vzniku SAmOStAtnéhO čeSkOSlOVenSkéhO Státu
Před odchodem na podzimní prázdniny, v úterý 
26. 10. 2021, položili žáci naší základní školy spolu se svý-
mi pedagogy kytici v národních barvách k pomníku před 
školou, který zhotovili naši předkové v r. 1938 k oslavě 
20. výročí samostatného Československa. 

Ve čtvrtek 28. 10. 2021 uspořádala obec ve spolupráci 
s Klubem rodičů a přátel školy oslavu 103. výročí samo-
statného Československa ve sportovním areálu. Vydařil se 
krásný slunečný den. Foukalo tak málo, že se draci vznášeli 
jen velmi neochotně. Bylo zapotřebí rychlého úprku, a to 
většinu účastníků rychle unavilo. Za nejkrásnější draky 
byly děti odměněny drobnými dárky. K večeru nám pak zá-
stupce hasičů Luba Rob zapálil připravenou symbolickou 

Masarykovu vatru, která krásně hořela a hřála nás, i když 
slunko zašlo a citelně se ochladilo. 
Maminky z KRPŠ připravily výborný svařák a čaj a pánové 
z hospůdky čepovali pivo a grilovali svoje tradiční specia-
lity. Díky všem za pomoc i za účast. Byl to se vším všudy 
podařený sváteční den. 

Pavla Jochcová

Výstava se těšila pozornosti mužů, žen a hlavně dětí, které 
měly velkou touhu si na některou „motorku“ sednout. Po-
slední návštěvníci odcházeli po 17. hodině.
 

Letošní hody se i přes nepříznivou pandemickou situaci 
vydařily.

AJ
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VýprAVA nA zimní drAhOtuch
11. prosince jsme v asi patnáctičlenné skupince vyrazili 
na Drahotuch. Bylo krásně nasněženo a po dvou me-
zizastávkách (viz foto) jsme dorazili na platíčko poblíž 

Špirutky, kde jsme si připravili malé občerstvení na 
ohníčku.

Laďa Pacák

Zastávka 1. hospoda v Jezernici

Foto na vršku u lavičky

Scházíme do Žabníka po sjezdovce

Zastávka 3. foticí – kamenný most u Drahotuchu

Při chystání pochutin

Malé občerstvení u studánky v Žabníku pod Juřackou
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AdVentní kOncert  
V kOStele SV. mArtinA 

V r. 2020 se tradiční adventní koncert neuskutečnil. 
V  r.  2021 jsme si nechtěli znovu nechat ujít potěšení 
z  krásné hudby ve slavnostním prostoru našeho koste-
la. Při respektování pravidel omezujících společenské 
události se díky vstřícnosti pana faráře Petra uskuteč-
nil v neděli 12. prosince koncert vážné hudby s harfou 
Anastazie Tomečkové, houslemi Barbory Vašků a zpěvem 
Jany Šelle. Výtěžek koncertu jsme věnovali na zvelebení 
kostela. Děkujeme. 

Jo

FOtBálek nA SilVeStrA 

Na Silvestra ráno se sešli malí fotbalisté v 10 hodin k tradič-
nímu fotbálku. Vzhledem k tomu, že jsme se celý rok tužili, 
byla to pro nás procházka růžovou zahradou a s chutí jsme 
si dali minimálně hodinku fotbálku.

Souběžně s fotbálkem probíhal výlet „ZA BOBREM“ pro 
děti, který vedla paní Zemánková a kterého se zúčastnila 
malá skupinka účastníků. K vidění byly pouze bobří stavby 
a následky bobří činnosti, neboť bobr je zvíře plaché.
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lAmpiOnky štěStí
Z fotbálku jsme se na Silvestra přesunuli na tradiční akci 
vypouštění	balonků	štěstí.	Účast	byla	jako	vždy	dobrá,	je-
nom bylo nutno z důvodu rozměklého terénu zaměnit mís-
to konání. Vydali jsme se tedy spojkou Jezernice – Milenov 
na nejvyšší bod trasy u Boří, ze kterého bylo krásně vidět 
nejenom na odlétající balónky, ale i na okolní méně či více 
vzdálené kopce.
Vzhledem k tomu, že jsme neviděli a ani neslyšeli žádné 
hasičské auto, akce úspěšně skončila a my jsme se rozešli 
domů k oslavám Silvestra a Nového roku.

Laďa Pacák
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OhňOStrOJ
Oslavy vstupu do nového roku jsme společně zakončili také již málem tradičním ohňostrojem. Na sedmnáctou hodinu 
připravila obec spolu se specialisty krásnou, téměř pětiminutovou produkci, z níž přinášíme pár fotografií.

Laďa Pacák
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tříkrálOVá SBírkA 2022
Ať se nám to líbí, nebo ne, začínají být v naší společnosti 
velké rozdíly v životní úrovni. Kvůli vlastní neznalosti, ne-
pochopení, pasivitě se tvoří skupina tzv. nezařaditelných, 
na které dopadá bída a sociální odloučení. Chudí byli a bu-
dou vždy. K tomuto problému jsou různé přístupy. Charita 
organizuje Tříkrálovou sbírku, díky níž těmto občanům 
pomáhá. Část vybraných prostředků se využije pro místní 

potřeby, část na mezinárodní i celostátní projekty. Jsem 
ráda, že i naši občané vnímají současné sociální problémy 
a snaží se do této sbírky přispět. V letošním roce se vybralo 
24 225 Kč. Máme šikovné a obětavé koledníčky, kteří obešli 
vesnici a daný obnos vybrali. Letos se nás sešel rekordní 
počet dvaceti králů. Děkuji všem mnohokrát za koledování. 

Zemánková Marie

Obce Orp lipník n. B. tkS 2022 tkS 2021 tkS 2020 tkS 2019 tkS 2018 tkS 2017

Bezuchov 8 139 Kč 3 923 Kč 6 296 Kč 6 421 Kč 7 776 Kč 559 Kč

Bohuslávky 3 740 Kč 3 410 Kč 10 039 Kč 10 362 Kč 8 480 Kč 8 006 Kč

dolní újezd 19 534 Kč 18 264 Kč 23 048 Kč 18 095 Kč 19 977 Kč 18 072 Kč

dolní nětčice 10 314 Kč 4 573 Kč 7 937 Kč 7 315 Kč 8 208 Kč 6 256 Kč

hlinsko 11 645 Kč 3 510 Kč 8 671 Kč 8 312 Kč 8 348 Kč 9 741 Kč

horní nětčice 10 060 Kč 3 540 Kč 7 125 Kč 6 800 Kč 6 910 Kč 6 690 Kč

Jezernice 24 225 Kč 14 458 Kč 23 500 Kč 20 000 Kč 19 882 Kč 18 345 Kč

kladníky 5 586 Kč 2 731 Kč 4 727 Kč 4 620 Kč 4 640 Kč 3 121 Kč

lhota 12 590 Kč 7 050 Kč 11 197 Kč 8 895 Kč 8 657 Kč 8 505 Kč

Oldřichov 1 716 Kč 0 Kč 2 372 Kč 3 200 Kč 2 898 Kč 0 Kč

Oprostovice 4 090 Kč 18 00 Kč 3 694 Kč 3 060 Kč 2 505 Kč 2 720 Kč

Osek n. B. 49 679 Kč 22 370 Kč 39 535 Kč 40 799 Kč 33 821 Kč 32 083 Kč

radotín 13 070 Kč 8 780 Kč 10 553 Kč 11 034 Kč 11 760 Kč 9 712 Kč

Skoky 9 762 Kč 1 896 Kč 5 675 Kč 8 148 Kč 6 854 Kč 8 101 Kč

Soběchleby 19 914 Kč 10 886 Kč 19 342 Kč 15 919 Kč 15 605 Kč 13 375 Kč

Staměřice 9 495 Kč 3 620 Kč 8 002 Kč 6 042 Kč 6 582 Kč 5 088 Kč

tupec 7 080 Kč 595 Kč 6 800 Kč 4 925 Kč 5 397 Kč 4 719 Kč

týn n. B. 16 407 Kč 10 618 Kč 16 873 Kč 16 607 Kč 13 387 Kč 11 271 Kč

Veselíčko 23 943 Kč 12 212 Kč 18 085 Kč 18 798 Kč 18 983 Kč 18 380 Kč

žákovice 10 600 Kč 4 190 Kč 7 598 Kč 6 300 Kč 6 002 Kč 0 Kč

lipník n. B. 148 200 Kč 82 069 Kč

Obce Orp 271 589 Kč 137 831 Kč 241 069 Kč 225 652 Kč 216 672 Kč 142 110 Kč

celk. s lipník a mč 461 982 Kč 219 900 Kč 408 144 Kč 373 250 Kč 348 172 Kč 319 454 Kč

Vážení a moji milí tříkráloví spolupracovníci, je spočítáno. Rozdaná radost v regionu působnosti charity hranice se 
proměnila v kasičkách na částku 1 664 313 kč. DĚKUJI VÁM, VAŠIM KOLEDNÍČKŮM I VŠEM, KTEŘÍ OTEVŘELI DVEŘE, SVÁ 
SRDCE I PENĚŽENKY :). Díky vám všem může Charita Hranice pomáhat potřebným. 

S úctou a vděkem Pavlína Trpáková
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připrAVOVAné Akce rOku 2022 

  5. 3. 2022  Šibřinky – DKS

26. 3. 2022 Obecní taneční zábava – DKS

  2. 4. 2022 Turnaj ve volejbale – DKS

22. 4. 2022 Setkání seniorů – DKS

23. 4. 2022 Turnaj ve stolním tenise – DKS

14. 5. 2022 Dětský karneval – DKS 

21. 5. 2022 Sportovní hry mikroregionu  

 Lipensko – Lipník n. B.

11. 6. 2022 Dětský den – sportovní areál

23.	6.	2022	 Exkurze	MRL	–	Hustopeče	n.	B.	a	okolí

20. 8. 2022  Obecní slavnosti ve sportovním areálu

Charita Hranice 1 664 313 Kč

Středisko Hranice 1 072 150 Kč

Středisko Lipník nad Bečvou 461 982 Kč

Farní středisko Všechovice 130 181 Kč

Město Hranice 225 777 Kč

Město Lipník nad Bečvou 148 200 Kč

Lipník nad Bečvou včetně místních částí 190 393 Kč
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hASiči – VýrOční VAlná hrOmAdA 21. 1. 2022
Výroční schůze proběhla v poklidném duchu. Za rok 
2020 schůze kvůli vládním opatřením proběhnout ne-
mohla. A tak jsme se sešli po opravdu dlouhé době. 
Řešilo se, co vše se za rok v době covidové neudělalo 
a  co by se v roce dalším udělat mělo, abychom nasto-
lili normální režim. Spoustu členů vč. velitele jednotky 
se z  důvodů nařízené karantény schůze vůbec nezú-

častnilo. Na schůzi se dostavil jediný host, a to z SDH 
Lipník n. B. Jedním z nejdůležitějších bodů schůze bylo 
domluvit se, zda konat, či nekonat vodění medvěda. Na-
konec se účastníci schůze shodli, že se vodění medvěda 
uskuteční, a to 19.2. 

Velitel sboru SDH Jezernice 
Zdeněk Panák

VOdění medVědA 19. 2. 2022
Po vynucené pauze v roce 2021 se v Jezernici opět vodil 
medvěd. Covidu ještě není konec, to si uvědomujeme, ale 
jeho síla v současně době není velká, a tak jsme se na vý-
roční schůzi shodli, že letos tuto tradiční akci nevynechá-
me. Trochu jsme počítali s tím, že ne všichni občané budou 
s naším rozhodnutím souhlasit, a nemusejí nám tak chtít 
„otevřít“. Mile nás překvapilo, že tomu tak nebylo a naopak 
nás lidé vítali a děkovali za návštěvu a tuto akci… Počasí 

nám celkem přálo. Bylo hodně větrno, ale v odpoledních 
hodinách už vítr zeslábl a při slunci bylo opravdu dobře. 
Masek jsme měli také dostatek, byly pestré, všeho druhu 
a účastnilo se i hodně dětí. Maska medvěda tradičně patři-
la Jardovi Novákovi… Obdivuhodné. Všem lidem i zúčast-
něným děkujeme.

Velitel sboru SDH Jezernice 
Zdeněk Panák
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z činnOSti FOtBAlOVéhO Oddílu
Zdravím všechny fanynky a fanoušky. Bohužel se mi dosta-
lo výsady vás seznámit s nemilou skutečností, že činnost 
našeho fotbalového oddílu bude ukončena a nedohraje se 
ani jarní část sezony. Určitě se spousta z vás ptá proč. Od-
povím. Už několik let se potýkáme s nedostatkem hráčů, 
nezájmem některých o trénování a zápasy. Bývalý trenér, 
který na podzim skončil, věnoval našemu klubu spoustu 
času, také se snažil kluky shánět. Bohužel v dnešní době 
nemá spousta hráčů žádnou zodpovědnost, nezajímá je, 
že někteří kvůli nim obětují svůj volný čas jen proto, aby 
oni navlékli dres, odběhali si 90 minut, hodili ho do koše 
a  v  klidu odešli domů. Podařilo se nám sehnat nového 
trenéra. První 3 tréninky a skončil. Proč? V průměru čtyř-
členná účast. Proč by zabíjel svůj čas pro někoho, kdo nemá 
zájem. Svolali jsem hráčskou schůzi o bytí a nebytí. Přišli 
3 hráči, vedení a nový trenér. Napíšete něco na internet 
do skupiny našich hráčů, příspěvek vidí např. 20 lidí, ale 
odpoví vám 3–4. Takže dle zájmu jsme usoudili, že nemá 
smysl mrhat svůj volný čas pro někoho, kdo nemá zájem. 
Druhá věc je také nedostatek lidí, kteří by něco chtěli dělat. 

Ve dvou či ve třech se to opravdu dělat nedá. Ono chytrolí-
nů, kteří hubou nadělají spoustu práce, je dostatek, ovšem 
těch, kteří opravdu něco chtějí dělat, moc není. Sekretáře 
oddílu dělám 10 let, takže můžu o tomhle v klidu mluvit. 
Je mi samozřejmě líto, že to dopadlo takhle, ale kdyby se 
to nestalo teď, stalo by se to za rok či za dva. Nemáme do-
rostence, nemáme čím doplnit tým. Mladých není nebo 
hrají jiné sporty, někteří nedělají vůbec nic. Každý rok jsme 
vynakládali nemalé sumy za hostování hráčů. Hodně úsilí 
a peněz nás stálo dát do pořádku trávník, o který se asi bu-
deme starat i po skončení. Nechci, aby nám hřiště zarostlo 
plevelem.
Závěrem bych chtěl poděkovat všem hráčům, kteří repre-
zentovali náš klub, naši obec. Všem, kteří něco pro fotbal 
dělali. Obci za finanční podporu, fanouškům za skvělé 
fandění.

Za TJ Sokol Jezernice,  
oddíl kopané Jan Vika ml., sekretář klubu.

Děkuju!!!!!!!!


